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Vážení spo luobčané,
dovolte mi, abych Vás přivítal na úvodní stránce posledního 

prosincového čísla našeho občasníku v roce 2014. Jako každoroč-
ně v tomto období si dovolím malé ohlednutí za jeho průběhem. 
O tomto roce bych mohl říci, že to byl rok, co se budování týká, 
rokem slabším. V  letošním roce jsme se zaměřili na drobnější 
stavební práce a aktivity.

• Zpevnění a opravy místních komunikací v okolí obce 
•  Oslavy 50-ti let trvání MŠ
•  Rekonstrukce sociálního zařízení ve 2. podlaží KD 
•  Nákup nových lehátek do MŠ
•  Nákup myčky a bojleru na KD
•  Příspěvek na výmalbu kostela
•  Rozšíření rozhlasu do ulice nad Oborou
•  Příprava projektových dokumentací na komunikaci v Klevetově 
•  Příprava projektu a současně i výsadba zeleně 
•  Příprava projektu na zateplení budovy OÚ
•  Zahájení nového územního plánu obce

Takže opravdu těch budovatelských aktivit bylo oproti rokům 
předchozím poměrně málo. Ale není to zapříčiněno tím, že by nám 
došla chuť, síly či snad peníze. Byl to rok, který můžeme zařadit mezi 
ty přípravné, co se projektů týká, ale především mezi ty úsporné, 
kdy jsme šetřili finance na akce, které nás čekají v roce následujícím. 
Tou největší je připravovaná rekonstrukce komunikace, kanalizace 
a chodníku v Klevetově. Toto je investice v předpokládané výši cca 
5mil Kč, a pokud půjde vše podle plánu, mohly by práce proběhnout 
v příštím roce. Dále je to zateplení budovy obecního úřadu. Zde 
jsme získali  již zmiňovanou dotaci ve výši cca 2.2 mil Kč, ovšem 
také obec se na akci bude podílet vlastními prostředky ve výši cca 
400tis. Tyto práce budou zahájeny na jaře. V  jarních měsících, 
bychom dokončily zahradnické úpravy na nové výsadbě v  obci. 
Také připravujeme rekonstrukci osvětlení Dolního konce, který je 
poslední částí v obci na rtuťových žárovkách. Zde současně jednáme 
se společností O2 o možnosti uložení jejich nadzemních kabelů do 
země. V současné době jsou umístěny na nepěkných sloupech okolo 

kostela. Výkopové práce by potom mohly proběhnout současně. 
Také máme v plánu na příští rok vybavit MŠ novým dětským hři-
štěm a zařízením na výdej jídla. Toto jsou hlavní důvody, proč byl 
letošní rok z pohledu investic relativně rokem chudým. Jak jsem 
již zmínil, ušetřené finance budou použity  k investicím v příštím 
roce nebo letech následujících. 

Dalším plánem je příprava nových stavebních parcel. Jelikož 
jsou všechny, které obec měla již vyprodány, tak jednáme s vlastníky 
pozemků, které jsou vhodné k budoucí zástavbě. Chtěli bychom 
je v následujícím čtyřletém období odkoupit a případně i vybavit 
inženýrskými sítěmi. Tolik tedy v krátkosti malé zhodnocení uply-
nulého roku a také nastínění připravovaných akcí na příští rok. 
Samozřejmě je to pouze výčet. Podrobnější výdaje jsou uvedeny 
v návrhu rozpočtu.

Jelikož jsme také v  roce volebním, tak mi závěrem dovolte, 
abych poděkoval všem členům zastupitelstva, kteří zastávali tento 
post v uplynulém volebním období, za jejich práci. Toto poděkování 
samozřejmě patří také těm, kteří pokračují ve svých funkcích, ale 
i těm, kteří se rozhodli kandidovat poprvé, členům dobrovolných 
spolků a všem, kdož se podíleli na dění a rozvoji obce. Současně 
přeji všem obyvatelům pevné zdraví, hodně osobních, rodinných 
i pracovních úspěchů a to nejen v roce následujícím, ale i v letech 
budoucích. Krásné a pohodové prožití svátků vánočních.

Petr Zelina, starosta obce
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SPOLKY

Český svaz chovatelů Míškovice   
Začínám smutnou zprávou o úmrtí našeho dlouholetého 

člena přítele Antonína Andrýska z Míškovic. Přítel Antonín byl 
spoluzakládajícím členem naší organizace a zejména v začátcích, 
ale i v posledních letech odvedl pro organizaci velký kus práce. Byl 
pracovitý, obětavý a společenský. Po svém otci zdědil velkou lásku 
ke koním a všem domácím zvířatům. Je mou povinností, abych mu 
svým jménem a jménem všech našich členů poděkoval za všechno, 
co pro organizaci udělal. „BUDIŠ MU ZEMĚ LEHKÁ“.                                                

Za uplynulé období jsme uspořádali 
v chovatelském areálu místní výstavu drob-
ného zvířectva, na které bylo vystaveno 
celkem 350 ks holubů, králíků, drůbeže a 
25 ks exotického ptactva. Výstava se konala na počest 35. výročí od 
založení organizace. Ve vystavené kronice bylo možno nahlédnout 
do historie naší organizace. V pátek se zúčastnily výstavy také děti 
spolu s učitelkami z Mateřské školy Míškovice. Děti dostaly za úkol 
nakreslit zvířátko, které se jim nejvíce líbilo. Výsledky jejich práce 
jsme obdrželi, vyhodnotili a budou vyvěšeny na nástěnce v klu-
bovně. Výstavu navštívilo 175 platících návštěvníků. Osvědčila se 
nám přítomnost prodejce krmiv a chovatelských potřeb (kroužky 
na drůbež, napáječky, krmítka apod.) Úspěch letošní výstavy byl 
díky sponzorům, kteří nám poskytli dotace a také těm, kteří věno-
vali hodnotné ceny do tomboly: jehně 30 kg na gril a sele 25 kg na 
gril, které jsme vytočili v kole štěstí. Z další činnosti jsme započali 
s  nátěrem konstrukce haly, přítel Maršík zhotovil klec na exoty  
a provedli jsme nákup krbových kamen do klubovny. 

Všem občanům naší obce bych chtěl popřát krásné vánoce, 
pevné zdraví a štěstí v roce 2015. 

Ing. Gaja Miloslav
Předseda ZO

Po vydařených rybářských závodech se činnost spolku smě-
řovala k běžným celoročním činnostem, jako je čištění vypouště-
del, dokrmování ryb apod. Lovecká sezóna byla v plném proudu  
a někteří členové se mohli pochlubit opravdu pěknými úlovky. Na 
podzim se jako každoročně konala velká brigáda, zaměřená hlavně 
na sečení trávy a celkové přípravy rybníků na zimu. Díky velké 
účasti členů se vše stihlo včas.Na konci roku nás čeká oblíbený 
prodej vánočních kaprů, který bude probíhat ve dvoře Obecního 
úřadu 22. prosince 2014. Kapry si můžete objednávat již teď v ob-
chodě u paní Machálkové. Po Novém roce se bude konat tradiční 
rybářský ples, který se uskuteční 14. února 2015.Pokud občas za-
jdete na Potoky, pravděpodobně jste viděli nebo zaslechli volavku.  
U nás se vyskytuje Volavka popelavá, která je na Moravě nejhojněji 

Spolek rybářů Míškovice   
zastoupeným druhem. Ozývá se nejčastěji v letu drsným „kréjch“ 
nebo „kré“. Na Potokách ji můžete vidět v plytké vodě na prvním 
rybníku od Machové. Tam stojí většinou těsně u hráze, kde čeká, 
až připluje malá rybka. Bez pohybu hledí do vody, a když se malá 
rybka dostane na dostatečně krátkou vzdálenost, rychle škubne 
krkem a doslova ji ostrým zobákem harpunuje. Mimo malých ryb 
jí chutnají i žáby nebo větší hmyz. 

Často můžete volavky vidět stát na polích kolem rybníků. 
Podobnou technikou tam loví hraboše a další hlodavce. Všechny 
volavky jsou v České republice chráněné.Příjemné prožití Vánoc  
a hodně zdraví do nového roku Vám přejí

Rybáři Míškovice
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Míškovští včelaři chovali v roce 2014 celkem 19 včelstev. Brázdil 
Václav 9, Matulík František 4, Ing. Gaja Miloslav 6. Kočování se 
včelami jak tady v našem katastru prováděl pan Hrubý z Tluma-
čova, bez ohlášení na obecním úřadu a důvěrníkovi, jsem ohlásil 
na výboru včelařů v Holešově, aby sjednal nápravu. Tlumačov byl 
v roce 2013 v ochranném pásmu výskytu moru včelího plodu a je 
zde nebezpečí přenosu této nemoci.

Letošní teplá zima způsobila, že včelstva od 19. 1. 2014 po 
silném proletu, celý únor až do konce března byla bez pastvy až do 
26. 3. květu zlatého deště, meruněk, mirabelek atd., kdy začala první 
snůška medu. Záleželo na tom, v jaké síle do snůšky šla. 

Výsledky ve stáčení medu:  
26. 4. první stáčení 30 kg medu
9. 5. druhé stáčení 124 kg

Český svaz včelařů Holešova a okolí
27. 5. třetí stáčení 22 kg
Červen 0 kg
31. 7. čtvrté stáčení 4 kg
Celkem 180 kg medu 

Od 31. 7. začalo krmení včelstev a léčení.

Pranostiky:
• Když včely v lednu vyletují, to nedobrý rok vyhlašují.
• V lednu silný led, v květnu bujný med.

Včelařská moudrost:
• Chceš-li míti včely v síle, nerýpej jim často v úle.

Ing. Gaja Miloslav  
důvěrník včelařů

Ani v prosinci nemusíme vynechat činnosti, které jsme nedokon-
čili v listopadu, za předpokladu, že nemrzne (výsadby, přihnojování, 
zazimování citlivějších druhů). Důkladně očistíme a nakonzervujeme 
všechno nářadí. Ze zahrady odstraníme všechny suché a nemocné 
stromy, hubíme hraboše, ve sklepě nastražíme pastičky. Pravidelně 
kontrolujeme uskladněná jablka a hrušky, méně kvalitní ovoce mů-
žeme použít na kompot či sušení. V době adventní si můžeme své 
domovy vyzdobit živými květinami, jako jsou vánoční hvězda, vánoční 
kaktus či cesmína. Blížící se konec roku je však i časem bilancování, 
a tak se vraťme o pár měsíců nazpět.

Český zahrádkářský svaz Míškovice  
300 vzorků od 30 vystavovatelů, úspěch měla i vče-
lařská expozice, kterou jsme letos připravili prvně. 
Poděkování patří všem členům, kteří se na zdárném 
průběhu výstavy podíleli. 

Naši členové se také aktivně zapojili svou účastí 
na výstavě v Machové a také na přípravách Okresní 
výstavy v Kroměříži na výstavišti Floria, kde každá z 
organizací měla svou malou expozici. Př. Večeřová, 
Skotková a Večeřa pomáhali při přípravách a aranžích celé expozice 
Okresní výstavy. V říjnu proběhl  zájezd do Olomouce na Hortikom-
plex, pro malý zájem z řad zahrádkářů však byl zřejmě posledním. 

A plány na další rok? První akcí zahrádkářského roku bude 
Košt slivovice, který se bude letos konat již 31. ledna 2015 a bude 
obohacen živou taneční hudbou. Takže připravte si své pálenky  
a jste všichni srdečně zváni. Valná hromada proběhne v měsíci únoru 
a na té si stanovíme úkoly na další rok, takže o tom zase až v příštím 
čísle. Závěrem mi dovolte poděkovat všem aktivním členům za jejich 
celoroční práci a úsilí a  ještě pro inspiraci přikládám recept na jednu 
z vítězných pomazánek.

Pikantní cuketová pomazánka na topinky: 1 menší cuketa, 2 cibule, 
3 lžíce oleje, pikantní kečup (tak 3 lžíce), 4-5 vyzrálých oloupaných raj-
čat, 2 papriky, 3-5 stroužků česneku, drcený kmín, lžička sladké papriky, 
pepř, sůl, feferonku dle chuti, lžička koření na zeleninu, Pokrájenou 
cibuli osmahneme, přidáme nahrubo nastrouhanou cuketu a dusíme. 
Přidáme kousky rajčat, na nudličky papriku, kečup, rozetřený česnek, 
koření, osolíme a dusíme do zhoustnutí. Dochutíme trochou cukru.

Venku zima a tma, uvnitř teplo a klid. Nastřádejte si chvíle, kdy 
se hodiny přesýpají pomaleji. Až jednou zase nebudeme vědět, co 
dřív, budou se hodit. Krásné Vánoce Vám všem za ČZS Míškovice 
přeje Jana Skotková

V měsíci srpnu jsme provedli druhý sestřih živého plotu průta-
hem obcí a byl zahájen výkup padaných jablek firmou RES Maleno-
vice. Špatné počasí, nízká výkupní cena a sankce proti Rusku (nebyl 
odbyt) způsobily, že se letos vykoupily pouze dva kontejnery jablek. 
Jen pro srovnání, v loňském roce jsme jich měli pět. Špatná úroda se 
také podepsala na vaření povidel, kdy letos př. Mikala s př. Dosoudilem 
uvařili pouze čtyři kotle povidel, zatímco vloni to bylo šestkrát více. 
V našem sadu jsme nasbírali dvě bečky kvasu na pálení. Rynglótové 
stromy jsou však již ve špatném stavu a tak postupně dochází k jejich 
likvidaci a následné výsadbě švestek. Ve zpracovně ovoce byly dokon-
čeny instalatérské práce.

Podzim je pro nás však hlavně ve znamení příprav již tradiční  
a troufám si říct i oblíbené výstavy. Ta letošní proběhla ve dnech  
27. a 28. září a s počtem téměř 400 návštěvníků byla myslím si, opět 
zdařilá. V rámci výstavy proběhla soutěž o nejchutnější čatní a ze-
leninovou pomazánku, ve které jednoznačně zvítězila paní Jarmila 
Zavadilová, druhé místo patřilo Zdeně Večeřové a třetí příčku si  prá-
vem zasloužila opět Jarmila Zavadilová. Na výstavě bylo k vidění  
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Sbor dobrovolných hasičů Míškovice

Myslivecké sdružení Míškovice 

Poslední srpnová neděle byla předposledním závodem mladých 
hasičů v rámci „ Středomoravského poháru “. Do Míškovic se sjelo 
přes 30 družstev z okolních i vzdálenějších sborů, které usilovaly 
o poslední body do celkového hodnocení seriálu. Soutěžilo se  
v kategorii mladší a starší. Družstvo mladších hasičů z Míškovic 
dlouho vedlo, ale nakonec skončilo na pěkném 4. místě. Celkově 
se závody vydařily, a to i díky sponzorům a příznivcům, kteří vě-
novali finanční prostředky a ceny pro vítěze i ostatní zúčastněná 
družstva, bez kterých by se taková akce dala velmi těžce uspořádat. 
Díky jim! V současné době mladí hasiči jezdí každý týden na kon-
diční cvičení do tělocvičny v Mysločovicích. Své závody v sezoně 
dokončili i přes nastalé problémy naši dorostenci, kteří v závěru 
cestovali na závody do Nedašova a Zlína.O týden později jsme ve 
spolupráci se členy Střeleckého klubu zajišťovali taneční zábavu 
se skupinou Reflexy, která byla poslední v této sezoně.V sobotu  
23. listopadu jsme provedli brigádu na výletišti, kde hlavním úko-

lem bylo shrabání listí ze stromů v areálu, 
odvoz do přistaveného kontejneru a pří-
prava budov na nadcházející zimní období.
Nyní nás čeká úklid ve zbrojnici, inventury 
materiálu a také příprava výroční valné hromady, která proběhne  
9. ledna 2015.Z prvních akcí, které nás čekají v roce 2015 je „ Vodění 
medvěda “ v termínu 14. února a o 14 dní později - 28. února se 
uskuteční „Hasičský ples mladých “ se skupinou „ Expo & Pension 
a Tři na tři“, na který tímto srdečně zveme všechny občany i jejich 
příbuzné, protože tato akce v předešlých letech byla velmi úspěšná 
a určitě jinak tomu nebude ani nyní.

Blíží se konec roku 2014 a to je důvod popřát Vám, všem ob-
čanům Míškovic, krásné prožití Vánoc a v novém roce 2015 hlavně 
zdraví. Ostatní přijde samo! 

Jiří Skopal, jednatel SDH

Jelikož je péče o zvěř důležitou součástí myslivosti, začalo  
s postupným ochlazením od měsíce října MS Míškovice s přikr-
mováním. V zimním období se zvěři mění trávící trakt na úsporný 
program, který způsobuje pomalejší rozkládání potravy v těle, tudíž 

by zvěři neměla být podávána potrava  
s nadbytečným množstvím energeticky 
bohatých krmiv. Proto MS Míškovice 
krmí zvěř ječmenem či kukuřicí. Ne-

zbytnou součás-
tí je taky dostatek solných lizů. Přece jen 
pro každého myslivce platí zásada, že musí 
být v prvé řadě ochráncem a chovatelem,  
a teprve následně i jejím lovcem. To zna-
mená, že lovit by měl pouze ten, kdo o zvěř 
pečuje a stará se i o prostředí, ve kterém se 
zvěř vyskytuje. 

MS Míškovice, proto v uplynulém roce 
uskutečnili mnoho brigád, kterými proje-
vují snahu o zlepšení prostředí či chovu 
zvěře. Práce myslivců byla taky po zásluze 
odměněna 15cti kusy střelené černé zvě-
ře. Z toho 3 kusy prasete divokého bylo 
uloveno na prvním honě uskutečněném 
15. 11. 2014. Kde se mimo jiné ulovilo též 
28 kachen březňaček, 48 kohoutů, 1 kuna. 
Druhý hon je naplánován na 13. 12. 2014. 
Všichni doufáme, že bude tak povedený, 
jako předchozí. 

LOVU ZDAR
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S blížícím se koncem roku, se poohlédneme za naší činností 
v druhé polovině roku, která spočívala především ve fotbale. Hráli 
jsme okresní soutěž III. třídu sk. A. Po podzimní části jsme skončili 
na 8. místě ze 14 účastníků.  Od tohoto ročníku se změnilo pravidlo 
v tom, že žádný zápas nemůže skončit nerozhodně. V případě remí-
zy v normální hrací době se kopou penalty, které rozhodnou o vítězi.  
Vyhráli jsme 5 zápasů a 6 prohráli. Jeden zápas jsme na penalty 
vyhráli a jeden rohráli. Za vítězný zápas v normální hrací době jsou  
3 body, za vyhraný na penalty 2 body a za prohraný na penalty 1 bod. 
Skóre jsme měli 26:32 a bodů 18.Pokud se podíváme na statistiku, 
tak vidíme, že jsme byli úspěšnější venku, kde jsme získali 12 bodů 
a skončili jsme třetí. Naopak doma jsme skončili na 11. místě se  
6 body. Nejlepšími střelci jsou Josef Kopřiva, který vstřelil 12 branek, 
Roman Valčík 5 a Bronislav Krajča 4. Ve 13 zápasech jsme obdrželi 
18 žlutých a 3 červené karty. Nejvíce minut odehrál Josef Kopřiva 
1167, dále Jakub Skotek a David Mikla 1080. V zápasech se celkem 
rostřídalo 23 hráčů. Na vedení mužstva se podílí Bronislav Krajča, 
Libor Javora a Pavel Skotek. Můžeme se ohlédnou i dále. Za dvacet 
let, od roku 1985 zjistíme, že jsme odehráli celkem 712 mistrovských 

utkání, v  nichž nastoupilo 
179 hráčů, kteří získali 924 
bodů, nastříleli 1546 branek 
a obdrželi 1730.Tak jako le-
tos, tak i v  příštím roce, ne-
plánujeme v zimní přípravě 
žádný turnaj. S přípravou se 
začne koncem měsíce ledna. 
Plánujeme tak jako každo-
ročně zimní soustředění, 
které proběhne 5.- 8.břez-
na 2015 v Nemšové na Slo-
vensku. První mistrovský 
zápas bychom měli odehrát  
29. března 2015 doma. 

Tak jako každý rok tak  
i letos nás úspěšně reprezen-

TJ Sokol Míškovice  
toval Karel Budík, který se zaměřuje na dálkové 
běhy a ve své kategorii patří ke špičce, jak v ma-
ratónech, tak v i delších bězích. Vyvrcholením 
jeho úspěšné činnosti v  letošním roce bylo 
mistrovství republiky v běhu na 100 km, kde 
časem 12:27:31 hod.  skončil celkově na 20 místě a ve své kategorii 
nad 50 let, se stal mistrem republiky. 

Elbru

KRONIKA

V měsíci září provedeny obecní volby a zvoleni:
Starosta Václav Miklík č. 27, I. radní Jan Brázdil č. 24, II. radní 

Šebestián Frgala č. 6, III. radní Inocenc Březina č. 31.  
V tomto roce začalo se v naší obci ponejprv řezati dřevo okružní 

pilou zvanou „cirkulárkou“ u p. Václava Miklíka č. 27. Postaven nový 
domek na „Dolním konci“ p. Františka Březiny pod číslem 93. Na 
hostinec a pololán čís. 28 přiženil se pan Ignác Zelina z čísla 22.

Dne 12 září byla v  naší obci 
odbývána „cigánská svadba“ A sice: 
cikána Josefa Holomka narozeného 
1878 a cikánky Terezie Danielové 
narozené 1875. Svatepní církevní 
obřady, vykonány v kostele v Myslo-
čovicích. Svadební hostina které se 
zúčastnili i kmotři jejich dětí Josefa 
a Anny Zanáškovi č. 11, odbývána ve 
stodole p. Ignáce Zeliny č. 92. Kuchyň 

Co se psalo v kronice před 105 lety, v roce 1909
zřízena v Boží přírodě Na příkopě. Kolem této primitivní „hodovní 
síně“. Taneční zábava odbývána v hostinci p. Frant. Hanáka na čís. 
53. Svadba tato bylo velmi početně navštívena cikány z blízkého  
i dalekého okolí, kteří byli přepychově ustrojeni. I cikánský starosta 
se svadby zúčastnil. Dlužno podotknout, že cikánská svatba v této 
době byla opravdu něčím vyjímečným.

Citováno tak, jak bylo zapsáno tehdejším kronikářem.

Další úspěšný člen naší TJ je Josef Polaštík, který po zdolání 
Kilimandžára (5895 m) v Africe, se pustil na nejvyšší horu Kavkazu 
Elbrus (5642 m), a také ji úspěšně pokořil. Oběma patří poděkování 
za úspěšnou reprezentaci nejen naší TJ, ale i obce. 

Závěrem mi  dovolte, abych Vás srdečně pozval na Sokolský 
ples, který proběhne hned 24. ledna 2015 a k  tanci a poslechu 
bude hrát skupina L.I.F. z  Olomouce. Dovolte mi také, abych 
všem fanouškům a příznivcům poděkoval za přízeň v tomto roce  
a popřál všem do nového roku všechno dobré, hodně štěstí a zdraví  
a rodinnou pohodu.

   Lubomír Stoklásek, jednatel TJ Sokol
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Dne 28 června při provokativních vojenských manévrách 
Rakouskem okupované Bosně a Hercegovině, zastřelen v Sarajevu 
následovník Rakouského trůnu arcivévoda František Ferdinand 
Habsburk se svou chotí Hohensberskou, rozenou Chotkovou. 

Byli zastřeleni Srpským vlastencem Gavrilo Prinčipem. Jemu 
pomáhali pří atentátu studenti Grabeš Trifko a Gabrinovič Nedeliko 
– Byli uvězněni Rakouskou vládou v pevnosti Terezín.

Události následovali pak za sebou velmi rychle.    

Dne 23 července podala Rakouská vláda Srbsku ultimátum. 
Dne 26 července částečná mobilizace. Dne 28 července vypovědělo 
Rakousko – Srbsku válku. Dne 31 července úplná mobilizace do 
36 let.

Co se psalo v kronice před 100 lety, v roce 1914
K Rakousku se připojilo Německo a Turecko, Malého Srbska 

ujalo se Rusko – Francie – Anglie – Černá Hora a válečný požár 
zachvátil skoro celou Evropu. Později i Amerika přispěla spojencům, 
materiálně, finančně i vojensky.

V měsíci srpnu narukovalo mužstvo do 36 let, tak zvaná ná-
hradní záloha a později i nováčkové ročníku 1893. V měsíci říjnu 
další nováčkové ročníku 1894. 

Koncem tohoto roku zrušena „Hanákova hospoda“ na čísle 53 
jelikož poslední pachtýř pan Josef Zaorálek z Rackové – nastoupil 
vojenskou službu. Majitelem hostince byl tím časem pivovar Záhli-
nice. Koncese odkoupena později p. Josefem Zelinou hostinským 
číslo 48.

Citováno tak, jak bylo zapsáno tehdejším kronikářem.

ZPRÁVIČKY, INFORMACE, SDĚLENÍ...

Rozsvícení vánočního stromu
Rok nám utekl jako voda a my jsme se opět setkali, abychom 

společně rozsvítili náš obecní vánoční strom.
Letošní rozsvícení připadlo na 30.11.2014, tj. na první adventní 

neděli. 
Doprovodný program zahájil vedoucí souboru Petr Polák  

a uvedl nám svou skupinu DIXIELAND, která nám svými pís-
němi navodila vánoční atmosféru. Nechyběly vánoční minitrhy, 
které nabízely jak vánoční ozdoby, drobné dárky, korálky, dečky a 
prostírání. Nechybělo ano něco k zakousnutí, a to buď sladký frgál  
a perník, nebo slané tyčinky. Na ochutnání byly nabídnuty výborné 
klobásky na grilu a na zahřátí vánoční punč. 

Po společném odpočítávání se vánoční strom rozzářil spolu 
s ohňostrojem. Tradičně i letos jsme vypustili lampiony štěstí, při 
kterých si každý mohl přát své tajné přání. Lampiony nás tentokrát 
nezklamaly a všechny čtyři vzlétly hodně vysoko.

Počasí nám sněhovou nadílku sice nepřidělilo, tak jako několik 
let zpátky, ale přesto byla atmosféra příjemná. A protože nebyla velká 
zima, mohli si lidé déle sousedsky podebatit a popřát si navzájem 
krásné a příjemné prožití vánočních svátků. 

Dovolte mi na závěr poděkovat všem, kteří s námi přišli přivítat 
jedno z nejkrásnějších období v roce, a to jsou „Vánoce“. Jsou to 
svátky klidu, takže jsem ráda, že jste si v to předvánočním shonu 
udělali chvilku času a přišli za námi. Také bych chtěla poděkovat 
všem spolkům, kteří pomohli při realizaci celé akce.

Za celé zastupitelstvo přeji všem krásné svátky prožité v kruhu 
svých nejbližších, a do nového roku hodně zdraví, štěstí, lásky, 
domácí pohody, pracovních úspěchů a méně uspěchanosti a stresu. 

„Vánoční svátky jsou krásné nejen pro vůni jehličí, sladkou 
chuť cukroví, ale hlavně díky společně stráveným chvílím doma 
u stromečku.“

Krásné Vánoce přeje
za ZO Lenka Gazdová

Farní rada informuje...
Vážení občané, v letošním roce jsme završili desetileté úsilí, 

které bylo věnováno opravám našeho kostela, a proto mi dovolte 
pár čísel a dat. V roce 2004 jsme započali práce opravou střechy, 
okapů, šambrán kolem věžních hodin a fasády. Sbírka v obci nám 
přinesla celkem 109 440 Kč, dary věřících činily 35 200 Kč a dotace  
120 000 Kč. Celkem tedy 264 640 Kč. Náklady se vyšplhaly na  
301 995 Kč, stavební posudek 1 800 Kč, fasáda 34 935 Kč, oprava 
šambrán 72 518 Kč, střecha a okapy 192 742 Kč. Rozdíl, který scházel 
doplatila farnost Mysločovice  což bylo 37 355 Kč . 

V roce 2013 proběhla generální oprava elektroinstalace  
a topení. Ve výběrovém řízení byla vybrána firma Gazdoš-Gajzler. 
Na tuto opravu jsme dostali dotaci z Fondu na obnovu kulturních 
památek ve výši 91 000 Kč. Sbírka v naší obci přinesla 92 000 Kč,  

v pokladničce v kostele jsme měli 18 903 Kč a dar paní Otilie Za-
vadilové činil 10 000 Kč. Nejvyšší částkou přispěla obec Míškovice 
a to celkem 203 000 Kč. A teď k výdajové části. Za tyto peníze byly 
provedeny a pořízeny montážní práce + materiál ( firma Gazdoš 
) 204 000 Kč,  zakoupeny přímotopy do lavic 109 000 Kč, projekt  
20 000, desky za lavice a do sakristie 4 500 Kč, omítky a nové 
osvětlení 77 403 Kč.

Rok 2014 a výmalba kostela už byla jen třešničkou na pomysl-
ném dortu, i když tou nejtěžší. Na pracích, které byly zapotřebí při 
výmalbě a opravě sakristie se podílelo celkem 22 mužů a 19 žen. 
V konečné fázi tedy byla provedena nová výmalba, byla položena 
nová podlaha v sakristii, byl vybudován přívod vody, namontován 
zásobníkový ohřívač a zabudovány odpady. 



7MÍŠKOVJAN 3/2014

ZÁBAVA

Termíny plesů  
24. 1. 2015 - Sokolský ples  
14. 2. 2015 - Rybářský ples
28. 2. 2015 - Hasičský ples

Také jsme se dočkali zasklení vnitřních oken a byly zakoupeny 
zátěžové koberce do vstupních prostor kostela a sakristie. Celkové 
náklady na tyto opravy se vyšplhaly na 235 237 Kč. Z toho výmalba 
stála 147 000 Kč, lešení 41 660 Kč, oprava sakristie 36 642, koberce 
3 735 Kč, zasklení 15 ks oken 3 200 Kč, režijní náklady (čistící pro-
středky, zakrývací folie, řidiči...) 3000 Kč. Na tyto práce jsme získali 
dotaci 120 000 Kč, pokladnička v kostele skrývala 33 062 Kč, sbírka 
v obci vynesla částku 49 600 Kč, obec Míškovice přispěla částkou 
45 653 Kč a farnost Mysločovice 20 600 Kč. Zůstatek v celkové výši 
33 678 Kč bude převeden na další potřebné opravy (např. zasklení 

venkovních oken) na rok 2015. Všem, kteří se na opravách našeho 
kostela jakýmkoli způsobem podíleli Pán Bůh zaplať a upřímné 
poděkování.

Všechny naše farníky zveme na bohoslužbu slova dne 24. 12. 
2014 od 15.00 v našem kostele. Vánoční mše zde bude na Štěpána 
dne 26. 12. 2014 v 10.30 hodin.

  Tříkrálová sbírka v naší obci proběhne v neděli 4. ledna 
2015 v dopoledních hodinách. O sbírce budete také informováni 
prostřednictvím obecního rozhlasu.

Prodej vánočních kaprů
Předvánoční prodej
kaprů se uskuteční

22. 12. 2012 ve dvoře
Obecního úřadu 

Svozy plastů – pytlový sběr 
pro první pololetí 2015:
27. 1. 2015, 24. 2. 2015, 24. 3. 2015,    
21. 4. 2015, 19. 5. 2015
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JUBILANTI
leden – duben 2014
50 let   65 let
Únor:  Doleželová Dagmar Leden: Matulová Ludmila
Březen:  Hýbnerová Miloslava Únor: Snášelová Helena

55 let   80 let
Únor: Sovadina Antonín Leden: Frgalová Vlasta 
Březen: Sovadinová Erika Únor: Svátková Marta
Duben: Sieklíková Ivana Březen: Mičola Jaromír  
 Vymětal Jaroslav
 Bezděk Radomír
60 let   85 let
Březen: Pospíšil Lubomír Leden: Miklíková Ludmila

Nejstarší občanka 94 let  Březen: Kolomazníková Marie

SPOLEČENSKÁ RUBRILKA

Foto z akcí

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky prospěšnou a právně nezávadnou. 
Pokud si občané, dožívající se životních jubileí, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skutečnost písemně 

či ústně nahlásili na obecním úřadu.

září: Vanesa Pechalová
říjen: Adam Samohýl    

OB�ÁNCI 2014


